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Zápisnica 
 

zo zasadnutia komisie finančnej 

Mestského zastupiteľstva 

 

zo dňa 28.03.2023 v malej zasadačke Mestského úradu v Rajeckých Tepliciach 

 

                                    Meno a priezvisko                        Podpis                                                         

 

Prítomní:                   Ing. Daniel Lamoš                         ..........................v.r........................... 

                                    Stanislav Majerčík                        ..........................v.r............................ 

                                    Maroš Baránek                              .........................v.r...........................                                    

                                    Ing. Pavol Bielik                         ..........................v.r................................                                       

                                    Ing. Miroslav Mihál                      .........................v.r...............................                                                                                                                                           

 

 

 

Ďalej prítomní           Lívia Škorová - zapisovateľ    ......................v.r................................   

                                    Ing. Ambróz Hájnik, PhD        ......................v.r................................ 

                                    Ing. Zuzana Žideková              ......................v.r................................ 

 

 

Neprítomní                  

                                     

 

Program: 

1. Otvorenie  

2. Zmena rozpočtu 

3. Rozpočtové opatrenie z roku 2022 

4. VZN- poplatky v meste Rajecké Teplice 

5. Žiadosť o navýšenie originálnych kompetencií ŠKD 

6. Úprava stravného školská jedáleň 

7. Balíkomat GLS 

8. Postup spracovania ÚP a odhad výšky nákladov 

9. Informácia o predpoklad. nákladoch na Harmóniu 

10. Zásady hospodárenia 

11. Rôzne 

 

 

 

Rokovanie 

Začiatok rokovania: 17:00 hod. 

Komisia sa zišla na svoje pravidelné rokovanie dňa 28.03.2023 z dôvodu prípravy podkladov 

na konanie riadneho zasadnutia MsZ dňa 13.04.2023.  Rokovanie viedol Ing. Daniel Lamoš– 

predseda komisie. 

 
 

Bod č. 1  – Otvorenie zasadnutia 

Predseda komisie Ing. Daniel Lamoš privítal členov komisie. Prečítal program zasadnutia. 
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Bod č. 2 – Zmena rozpočtu 

 

Vo výdavkovej časti nastal presun z bežných výdavkov na kapitálové výdavky z dôvodu 

plánovej investičnej akcie rekonštrukcia školskej jedálne - z bežných výdavkov bolo 

presunutých 65 000 € zo skupiny ekonomickej klasifikácie 63 a funkčnej klasifikácie 

09.6.0.3, program 9.4 (školská jedáleň) na kapitálové výdavky skupina ekonomickej 

klasifikácie 71, funkčnej klasifikácie 09.6.0.3, program 9.4, kapitálový rozpočet po úprave je 

85 000€ (schválený rozpočet bol 20 000€) - z kapitálových výdavkov funkčnej klasifikácie 

09.6.0.3 programu 9.4 (školská jedáleň) bolo presunutých 6 600€ na kapitálové výdavky 

funkčnej klasifikácie 05.2.0 programu 12.2.5 (Splašková kanalizácia I. etapa)- peniaze budú 

použité na na úpravu projektovej dokumentácie. 
 

Komisia sa oboznámila s predloženým materiálom 

 

Prebehla diskusia. 

- Pán Bielik bol neprítomný pri rokovaní bodu 

 

Hlasovanie za názor komisie: 

 

Hlasovanie  Za  Proti Zdržal 

sa 

Komisia odporúča zobrať na vedomie navrhované 

uznesenie 

 

Ing. Daniel Lamoš 

Ing. Miroslav 

Mihál 

Stanislav Majerčík 

Maroš Baránek 

 

 

  

 

 

Bod č. 3 – Rozpočtové opatrenie z roku 2022 

 

Rozpočet mesta Rajecké Teplice sa napĺňa priebežne počas roka. Niektoré položky neboli 

rozpočtované, z tohto dôvodu bolo nutné ich do rozpočtu doplniť. Pri niektorých položkách 

boli navýšené alebo znížené sumy. Aby nedošlo k prekročeniu plnenia nad 100,0 %, 

upravovali sme rozpočet podľa skutočnosti. V zmysle zásad hospodárenia s finančnými 

prostriedkami mesta Rajecké Teplice, § 22 je primátor oprávnený schváliť rozpočtové 

opatrenie- rozpočtový presun v rámci schváleného rozpočtu mesta do výšky 5 000€ a v rámci 

jednej položky, pričom celková výška schválených príjmov a výdavok musí zostať 

nezmenená. Z tohto dôvodu sú jednotlivé položky sú rozdelené do viacerých opatrení, tak aby 

pokrylo skutočné čerpanie danej položky.  

Komisia sa oboznámila s predloženým materiálom 

 

Prebehla diskusia. Pán Lamoš navrhol, aby sa zmenili  tieto rozpočtové opatrenia na jednu 

zmenu rozpočtu, ktorá by bola schvaľovaná na zastupiteľstve. 
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Hlasovanie za názor komisie: 

 

Hlasovanie  Za Proti Zdržal sa 

Komisia odporúča schváliť navrhované 

Uznesenie 

Ing. Pavol 

Bielik 

Stanislav 

Majerčík 

Ing. Miroslav 

Mihál 

Ing. Daniel 

Lamoš 

Maroš Baránek 

 

 

 

Bod č. 4 – VZN- Poplatky v meste Rajecké Teplice 

Mestskému zastupiteľstvu v Rajeckých Tepliciach je predložené toto VZN Mesta Rajecké 

Teplice č. .../2023, ktorým sa mení a dopĺňa VZN Mesta Rajecké Teplice č. 70/2011 

o Poplatkoch za výkony vykonávané Mestským úradom v Rajeckých Tepliciach, kde je 

navrhnuté: 

- V § 2 – prenájom priestorov a techniky úprava cien z dôvodu zvyšovania cien energií 

a zreálnenia poskytovaných služieb  

- doplnenie v bode 1)  písmeno f) – energie 

- pôvodnom VZN sa služby za prenájom pódia nevyužívali z dôvodu obtiažnej odbornej 

manipulácie – návrh vynechať §2 bod 5 

- V §3 – mestský rozhlas návrh zvýšenie ceny a zreálnenie času hlásenia v mestskom 

rozhlase 

- V §4, bod 3) písm. a), b) zvýšenie vyhotovovania kópií verejných dokumentov (CD, 

DVD) 

- V §5 – úprava výšky inzercie v Mestskom spravodajcovi 

- §6 – Vylepovanie plagátov 

Doplnenie o rozmer plagátu, pretože mesto nemá vylepovacie plochy a do nástenky na 

Kuneradskej ceste sa veľké rozmery nezmestia a úpravu cien. 

Fax službu odstrániť z dôvodu, že nemáme fax – zastaralá technika 

 

V čl. 9  ods. 1, písm. a, b) zvýšenie poplatku za parkovanie osobných motorových vozidiel na 

vyhradenom priestore verejného priestranstva v zimnom období (1.11. – 30.4.) v čase od 

09,00 – 19,00 h a v letnom období (1.5. – 30.10.) v čase od 09,00 – 21,00 hod. z 0,60 

EUR/hod. na 1,00 EUR/hod., v čl. 9 ods. 3 oslobodenie od poplatku a) Občania s ťažkým 

zdravotným postihnutím, ktorí sú držiteľmi preukazu (ZŤP), b) Držitelia preukazu (ZŤP-S), 

ktorí majú označenie vozidla osobitnou značkou O1, O2 doplniť o písm. c) Pre držiteľov 

zlatej Jánskeho plakety a taktiež navrhnuté v čl. 9 ods. 4, písm. a, b) zvýšenie poplatku za 

parkovanie osobných motorových vozidiel na vyhradenom priestore verejného priestranstva 

v zimnom období (1.11. – 30.4.) v čase od 09,00 – 19,00 h a v letnom období (1.5. – 30.10.) 

v čase od 09,00 – 21,00 hod. z 0,30 EUR/polhodina na 0,50 EUR/polhodina. 

     V meste Rajecké Teplice sa suma za krátkodobé parkovanie nemenila od roku 2011. 

Vykonali sme porovnanie s niektorými kúpeľnými mestami v Slovenskej republike. Zistili 

sme, že suma sa pohybuje od 0,60 EUR/hod. do 1,00 EUR/hod., pričom však mestá majú 

vyššiu sumu za každú ďalšiu začatú hodinu. Taktiež mestá majú vyššiu sumu v centre mesta 

a nižšie sumy (minimálna 0,60.-€/hod.) sa platia vo vzdialenejších častiach od centra mesta. 
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Čo sa týka mesta Rajecké Teplice, spoplatnené parkovacie miesta sa nachádzajú v úzkom 

centre mesta.  Ďalej je potrebné tiež zohľadniť narastajúce náklady na zabezpečenie 

prevádzky mesta. Poplatok za krátkodobé parkovanie motorových vozidiel sa nezvyšoval už 

od roku 2011, a preto si myslíme že zvýšenie ceny parkovného za parkovanie motorových 

vozidiel na vyhradenom priestore verejného priestranstva je o d ô v o d n e n é.  

 

Poplatky mesta RT – popis ku zvýšeniu nákladov na M-F ihrisko 

Príjmy aj náklady na Multifunkčné ihrisko boli v roku 2022 nasledovné: 

Príjem: 1250,00 eur (125 hodín v cene 10,00 eur/h) 

Náklad na mzdu: 1814,40 eur (CCP) 

 

Náklad na elektrickú energiu nevieme vyčísliť, lebo je to napojené v hodinách školskej 

jedálne. Preto chceme na merač v ŠJ namontovať samostatný merač na ihrisko. V roku 2022 

neboli náklady na materiál, ani opravy. 

 

Na porovnanie cena ihrísk v okolí: 

Konská  35,-/h + 4,99 eur energie 

Kamenná Poruba domáci zadarmo, cudzí 10 eur + 3,- eur energie 

Kunerad   domáci zadarmo, cudzí 5 eur/h + 3 eur/osvetlenie 

Stránske  nevyberajú, lebo nemajú správcu, keď vyberali bolo 10 eur/h 

Rajec   nemá v súčasnosti funkčné ihrisko  

Komisia sa oboznámila s predloženým materiálom 

Prebehla diskusia. 

- členovia rokovali o poplatku za Multifunkčné ihrisko, ako správne nastaviť cenu na 

väčšie skupiny ľudí 

- rokovalo sa o správne nastavenej cene za €/h za multifunkčné ihrisko, aby bola nejaká 

udržateľnosť ihriska 

- členovia navrhli aby sa vyskúšalo cca na pol roka dať sumu 20€ aby sa zistilo koľko 

ľudí bude ihrisko užívať  

 

 

 

Hlasovanie za názor komisie: 

 

Hlasovanie  Za Proti Zdržal sa 

Komisia odporúča schváliť navrhované Uznesenie Ing. Daniel Lamoš 

Ing. Miroslav Mihál 

Stanislav Majerčík 

Maroš Baránek 

Ing. Pavol Bielik 
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Bod č. 5 - Žiadosť o navýšenie originálnych kompetencií ŠKD 

 

V zmysle § 14 Zákona č. 583/2004 Z.z. Zmeny rozpočtu a rozpočtové opatrenia o 

rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene a doplnení niektorých zákonov 

predkladáme finančnej komisii zmenu rozpočtu a programového rozpočtu na rok 2023 Mesta 

Rajecké Teplice. Vo výdavkovej časti nastal presun z bežných výdavkov z funkčnej 

klasifikácie 01.1.1, ekon. klasifikácie 63 2 737,08€ na položku funkčnej klasifikácie 09.5.0, 

ekon. klasifikácie 64, a to z dôvodu zlého počtu žiakov v ŠKD vo VZN 5/2022. Bolo to 

počítané na 73 žiakov, avšak stav v ŠKD v EDUZBERE bol 76 žiakov, čo je o troch žiakov 

viac. Dotácia na mzdy a prevádzku na žiaka v € pre ŠKD je 912,33€. Vo VZN bolo počítané s 

73 * 912,33€ čo je 66 600€. Museli sme tieto výdavky navýšiť a rozdiel čo je 2 737,08€ 

 

Komisia sa oboznámila s predloženým materiálom. 

 

Prebehla diskusia. 

 

Hlasovanie za názor komisie: 

 

Hlasovanie  Za Proti Zdržal sa 

Komisia odporúča schváliť navrhované Uznesenie Ing. Daniel Lamoš 

Ing. Miroslav Mihál 

Stanislav Majerčík 

Maroš Baránek 

Ing. Pavol Bielik 

  

 

Bod č. 6 – Úprava stravného školská jedáleň 

 

Neustále sa zvyšujúce životné náklady pre domácnosti s deťmi (energie, potraviny či ceny 

stravovania detí v školách z dôvodu úpravy finančných pásiem na nákup potravín na jedlo v 

ŠJ ako aj ich režijných nákladov). Národná rada SR schválila novelu č. 417/2013 z. z. o 

opätovnom zavedení plošných obedov zadarmo, s účinnosťou od 1.5.2023, čiže s dotáciou. 

Nakoľko je dotácia vyššia než obedy v ŠJ je nutné zvýšiť cenu obedov a dorovnať stravné. Z 

tohto dôvodu navrhujem prejsť do 3. finančného pásma z piatich a upraviť režijné náklady 

nasledovne. MŠ - predchádzajúce obdobie bola cena stravného 2,10 € na deň, od 1.5.2023 

navrhujem túto sumu 2,10 € ponechať, nakoľko sa dotácia v MŠ dotkne len skupiny 

predškolákov, a to tiež len čiastkou 1,40 €, a ostatné si musí rodič doplatiť sám. Dotácia pre 

MŠ je 1,40 €. Nakoľko sa prešlo do 3. finančného pásma navrhujem v rámci pomoci mladým 

rodinám stravu v MŠ účtovať bez režijných nákladov. ZŠ I. stupeň, 1-4 trieda V 

predchádzajúcom období bola cena 1,70 €/deň, od 1.5.2023 bude cena jedného obeda 2,10 € 

zvýšená o 40 centov. Dotácia pre I. stupeň ZŠ je 2,10 €, ZŠ II. stupeň, 5-9 trieda V 

predchádzajúcom období bola cena 1,90 €/deň, od 1.5.2023 bude 2,30 €/deň, zvýšené o 0,40 

€. Dotácia pre II. stupeň ZŠ je 2,30 € Dospelí stravníci: učitelia, zamestnanci V 

predchádzajúcom období bola cena 4,01€/deň, od 1.5.2023 v rámci halierového vyúčtovania 

by som navrhovala 4,00 €/deň, stravné by som nezvyšovala a v rámci 3. finančného pásma 

znížila réžiu o 20 centov. 

 

Komisia sa oboznámila s predloženým materiálom. 

 

Prebehla diskusia. 

- členovia si bližšie priblížili stravné v 3. finančnom pásme 
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Hlasovanie za názor komisie: 

 

Hlasovanie  Za Proti Zdržal sa 

Komisia odporúča schváliť navrhované Uznesenie Ing. Daniel Lamoš 

Ing. Miroslav Mihál 

Stanislav Majerčík 

Maroš Baránek 

Ing. Pavol Bielik 

  

 

Bod č. 7 – Balíkomat GLS 

 

Spoločnosť GLS General Logistics Systems Slovakia s.r.o. oslovila Mesto Rajecké 

Teplice s návrhom na spoluprácu, ktorá by pozostávala z prenájmu pozemku vo vlastníctve 

mesta pre potreby umiestnenia balíkomatu (automatického zariadenia na vydávanie zásielok), 

ktoré by bolo autonómne, teda nevyžadovalo by si ďalšie pripojenia na elektriku. Oddelenie 

správne v súčinnosti s vedením mesta navrhuje umiestnenie tohto balíkomatu k už 

existujúcemu obdobnému zariadeniu spoločnosti Packeta, ktoré je umiestnené na autobusovej 

stanici. Z návrhu spolupráce spoločnosti Ďalej citujeme:“ Balíkomat je zariadenie, vďaka 

ktorému si môže zákazník odoslať a vyzdvihnúť balík z jeho boxov 24 hodín denne, bez 

nutnosti čakania v rade, bez nutnosti prispôsobovať sa časovému harmonogramu kuriéra, 

vždy vtedy, kedy to práve zákazníkovi vyhovuje. 

V súčasnosti na Slovensku prevádzkujeme viac ako 120 balíkomatov a v blízkej 

budúcnosti plánujeme ďalšiu masívnejšiu expanziu s cieľom byť k zákazníkovi čo najbližšie. 

Bližšie informácie o fungovaní Balíkomatov ako aj o našej spoločnosti nájdete na 

www.glskurier.sk, prípadne na https://gls-group.eu/SK/sk/home.  

Práve organizácie samospráv, obcí, bytových združení a podobné združenia sú 

vhodným partnerom pre ďalšie rozširovanie siete podobných zariadení. Vďaka Balíkomatom 

sa zlepšuje občianska vybavenosť v jeho okolí a obyvatelia vďaka tejto atraktívnej službe 

pocítia zvyšovanie komfortu pri svojich nákupných aktivitách. V posledných rokoch tzv. e-

commerce segment rástol omnoho rýchlejšie ako klasický predaj v „kamenných predajniach" 

a štúdie renomovaných expertov predpovedajú, že v horizonte 10 rokov až 95 % všetkých 

nákupov bude on-line. Podobným trendom bude rásť aj dopyt po alternatívnych miestach na 

odoslanie a doručenie balíka a ich dostupnosť tak bude zohrávať rolu pri celkovom hodnotení 

občianskej vybavenosti územia tak, ako je to dnes dostupnosť sociálnych služieb a podobne. 

Navrhovaná spolupráca by bola na základe zmluvy o prenájme vhodných miest, na ktorých by 

spoločnosť GLS svoj Balíkomat nainštalovala. Balíkomat má rozmery pôdorysu 1,58x0,7m 

pri výške 2,3m. Je napájaný integrovanou batériou s výdržou štyri roky, takže zvolené miesta 

nemusia byť pripojené na elektrickú sieť. Preferujeme umiestnenie Balíkomatov v exteriéri na 

frekventovaných miestach s dobrou možnosťou parkovania. V prípade dohody, vieme 

zabezpečiť vhodnú marketingovú komunikáciu.“ 

 

Komisia sa oboznámila s predloženým materiálom. 

 

Prebehla diskusia. 
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Hlasovanie za názor komisie: 

 

Hlasovanie  Za Proti Zdržal sa 

Komisia odporúča schváliť navrhované Uznesenie Ing. Daniel Lamoš 

Ing. Miroslav Mihál 

Stanislav Majerčík 

Maroš Baránek 

Ing. Pavol Bielik 

  

 

 

Bod č. 8 – Postup spracovania ÚP a odhad výšky nákladov 

 

Mesto Rajecké Teplice má platný Územný plán sídelného útvaru Rajecké Teplice, 

ktorý bol schválený v roku 1997 a následne aktualizovaný prostredníctvom zmien a doplnkov. 

Z dôvodu potreby vypracovania komplexného územnoplánovacieho dokumentu, v ktorom 

bude navrhnutá nová koncepcia územného rozvoja mesta je potrebné spracovanie nového 

strategického dokumentu, ktorý bude reflektovať na potreby dynamicky sa rozvíjajúceho 

kúpeľného mesta. 

Územný plán mesta môže obstarávať iba orgán územného plánovania, ktorým je 

Mesto Rajecké Teplice. Koordináciu procesu jeho obstarávania zabezpečuje mestský úrad. 

V zmysle stavebného zákona (§2a) je proces obstarávania územných plánov miest a 

obcí zabezpečovaný prostredníctvom obstarávateľa, t.j. odborne spôsobilej osoby podľa 

vyhlášky MŽP SR č.436/2000 Z.z.. 

Spracovateľom Územného plánu mesta môže byť architekt, resp. architekti zapísaní v 

zozname autorizovaných architektov v zmysle zákona č. 138/1992 Zb. v znení neskorších 

predpisov. Výber spracovateľa sa spravidla realizuje procesom verejného obstarávania. 

Podľa § 2a ods. 1 stavebného zákona obce a samosprávne kraje zabezpečujú 

obstarávanie územnoplánovacích podkladov a územnoplánovacej dokumentácie 

prostredníctvom odborne spôsobilej osoby. Táto osoba nemôže byť súčasne spracovateľom 

ňou obstarávaných územnoplánovacích podkladov alebo územnoplánovacej dokumentácie. 

 

Prehľad obstarávaných územných plánov na Slovensku 

Obec Počet 

obyv. 

Plocha k. ú. 

(km2) 

Rok Suma 

Poloma 943 8,79 2016 14 808 € 

Jarok 2060 22,11 2016 18 480 € 

Kynceľová 383 1,17 2019 9 900 € 

Košťany Nad Turcom 1382 6,44 2017 18 968 € 

Dohňany 1872 28,75 2018 36 000 € 

Ňarád 637 10,45 2021 12 800 € 

Igram 580 8,3 2018 10 200 € 

Rajecké Teplice 2851 11,85   
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Komisia sa oboznámila s predloženým materiálom. 

 

Prebehla diskusia. 

- členovia diskutovali o tom, či je dostatočne veľa podnetov od občanov aby bola zmena 

celého územného plánu 

- rokovalo sa aj o možnosti financovania územného plánu, možnosť dotácie 

- podotklo sa, že v roku 2024 by sa územný plán mal digitalizovať, tak by to bol dobrý 

nápad  

 

Hlasovanie za názor komisie: 

 

Hlasovanie  Za Proti Zdržal sa 

Komisia berie na vedomie Ing. Daniel Lamoš 

Ing. Miroslav Mihál 

Stanislav Majerčík 

Maroš Baránek 

Ing. Pavol Bielik 

  

 

Bod č. 9 – Informácia o predpoklad. nákladoch na Harmóniu  

 

V súlade s uznesením MZ č. 13/2023, zo dňa 16.02.2023 predkladáme na prerokovanie 

Odhad nákladov na prevádzku v zariadení sociálnych služieb „Zariadenie pre seniorov 

Harmónia“, ako aj odhad nákladov na jedného klienta. V nákladoch sú zahrnuté 

predpokladané finančné prostriedky na mzdy a odvody, režijné a ostatné finančné náklady. 

V príjmovej časti sme počítali s príjmom od MPSVaR SR a s úhradou za sociálnu službu od 

klientov. 

Komisia sa oboznámila s predloženým materiálom. 

 

Prebehla diskusia. 

- členovia rokovali o tabuľke, ktoré bola priložená v materiáloch, kde boli vyčíslené 

náklady na DS Harmónia  

- členovia diskutovali o výdavkoch, ktoré budú hradené z vlastných príjmov mesta  

- rokovalo sa o možnosti vývozu žumpy, kde sa bavili členovia, že suma za vývoz žumpy 

oproti priloženým tabuľkám bude nižšia 

- rokovalo sa o množstve opatrovateliek  

- členovia navrhli prerobiť tabuľku nákladov na DS Harmónia, aby náklady boli reálne  

- členovia odporučili prerokovať náklady na nasledujúcom pracovnom stretnutí  

 

Hlasovanie za názor komisie: 

 

Hlasovanie  Za Proti Zdržal sa 

Komisia berie na vedomie predložené dokumenty Ing. Daniel Lamoš 

Ing. Miroslav Mihál 

Stanislav Majerčík 

Maroš Baránek 

Ing. Pavol Bielik 
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Bod č. 10 – Zásady hospodárenia 

Potreba zmeny Zásad hospodárenia s finančnými prostriedkami mesta Rajecké Teplice, 
schválenými dňa 24.9.2015 uznesením č. 54/2015, vyplynula po zvolení muža na pozíciu 

primátora mesta. Z toho dôvodu bolo v celom dokumente zásad zmenené slovo „primátorka“ 
na „primátor“, ktoré je všeobecným označením pozície štatutára mesta, či už na tejto pozícii 

bude žena, alebo muž. 

V súlade s touto zmenou a pre dosiahnutie vyššej transparentnosti navrhujeme aj zmenu 
paragrafov 21 a 22, ktoré hovoria o schvaľovaní zmien rozpočtu mestským zastupiteľstvom 

a primátorom mesta. 

V paragrafe 21 a 22 sa dopĺňa skutočnosť, že primátor mesta predkladá, ním odsúhlasený 
návrh na zmenu rozpočtu mesta a vykonané rozpočtové opatrenia, aj na prerokovanie 

finančnej komisii a následne mestskému zastupiteľstvu, čo v aktuálnych zásadách chýba.  

Rozsah paragrafu 22 sa upravuje tak, aby mohlo mesto v prípade potreby zaplatenia 
neplánovaných výdavkov operatívne vykonať zmenu rozpočtu a aby nebolo potrebné čakať 

na zasadnutie mestského zastupiteľstva, aby toto schválilo zmenu rozpočtu. Paragraf 22 je, 

v súlade s paragrafom 20 rozšírený tak, aby bol popísaný spôsob každej zmeny uvedený 
v paragrafe 20. Výška sumy vykonaného rozpočtového opatrenia by mohla byť, pre 

flexibilnejšie schvaľovanie zmien rozpočtu, aj vyššia, ale zachovali sme sumu 5 000,00 eur, 

ktorá je aj v aktuálnych zásadách. 

Príklad: 

- v  školskej jedálni sa pokazí napr. konvektomat, ktorý je potrebný pre varenie 

jedál, alebo v materskej škole bude havária kanalizácie. Uvedené výdavky neboli 

naplánované v rozpočte, nakoľko takéto situácie sa nedajú vopred naplánovať. Mesto 

je povinné tieto situácie riešiť a v zmysle zákona č.583/2004 Z.z. o rozpočtových 

pravidlách územnej samosprávy a o zmene a doplnení niektorých zákonov, je potrebné 

v takomto prípade vykonať zmenu rozpočtu, aby uvedené výdavky mohlo uskutočniť . 

Ani v prípade nepredvídateľných udalostí či havárií, mesto nemôže porušiť § 13 

uvedeného zákona, čiže musí dodržať účelové použitie rozpočtových prostriedkov. 

Možným riešením je vykonávanie niektorých zmien rozpočtu primátorom mesta, čo 

zákon o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy umožňuje. 

V prípade schvaľovania zmien rozpočtu primátorom: 

• mesto môže operatívne riešiť všetky nepredvídateľné situácie a tým zabezpečí jeho 

plynulý chod 

• s potrebnými výdavkami nie je potrebné čakať na zasadnutie MZ, aby sa mohli zaplatiť 

• v prípade dosiahnutia vyšších príjmov, ako je v rozpočte mesta  naplánované, je 

možnosť tieto príjmy použiť na neočakávané výdavky bez potreby schvaľovania 

zmeny rozpočtu v MZ 

V prípade, že všetky zmeny rozpočtu by boli len v kompetencii mestského zastupiteľstva, pri 

každej situácii možného prekročenia výdavkovej položky v rámci rozpočtu, by bolo potrebné 

zvolať poslancov, aby sa uvedená zmena schválila. Uvedené môže znamenať napr. aj to, že 

pokiaľ sa zmena rozpočtu schváli, záväzky mesta môžu byť po lehote splatnosti, čo sú ďalšie 

možné výdavky mesta spojené s úrokmi z omeškania a podobne. 

 

Komisia sa oboznámila s predloženým materiálom. 
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Prebehla diskusia. 

- komisia odporúča aby sa zásady prerobili na základe existujúcich (schválených na 

zastupiteľstve v roku 2017) zásad hospodárenia 

- komisia odporúča presunúť rokovanie na ďalšie rokovanie   

 

Hlasovanie za názor komisie: 

 

Hlasovanie  Za Proti Zdržal 

sa 

Komisia odporúča pripraviť dokument zásad 

hospodárenia na MZ v máji 

Ing. Daniel 

Lamoš 

Ing. Miroslav 

Mihál 

Stanislav 

Majerčík 

Maroš Baránek 

Ing. Pavol Bielik 

  

 

 

Bod č. 11 – Rôzne 

 

Rozpis normatívnych prostriedkov na rok 2023 

- komisia žiada o bližšie vysvetlenie  

 

 

Rozpočet na kultúru 

 

  

- pán primátor podotkol, že nám má prísť dotácia za ubytovaných Ukrajinských občanov, 

ktoré nie sú účelovo viazané, a mohli by sa použiť práve na rozpočet kultúry  

- taktiež komisia rokovala aj o možnosti vkladu do OOCR väčšieho príspevku, ktorý by 

sa nám následne zúročil  

 

Prebehla diskusia.  

 

 

 

 

 

 

 

Rokovanie ukončené: 19:00  hod. 

 

V Rajeckých Tepliciach 28.03.2023 

 

Zapísal: Lívia Škorová 

                                                                                   .................................................................... 

Predseda komisie, Ing. Daniel Lamoš  

 

.................................................................... 

Overovateľ zápisnice, Ing. Pavol Bielik 

 


